

中药与临床

ZHONG YAO YU LIN CHUANG

主管单位：四川省教育厅 主办单位：成都中医药大学

2014
Vol. 5 (总第027期)

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA



草
即長
三三
二分
二十老
枚者
少黃
即色
一少
二者
十白
枚色
多

觀帶灰
毒無

灰帶觀

ISSN 1674-926X



9 771674 926149

万方数据

双月刊 2010年创刊

中药与临床

双月刊

2010年创刊

第5卷第5期 总第26期

2014年9月25日出版

目次

【研究论著】

品种品质

- 气候变暖对药用植物次生代谢产物的影响 谭友莉, 马云桐, 文静, 等 (1)
- 2010版《中国药典》中药材含量测定成分与其功效的相关性分析 周宗元, 王建, 陆小华 (5)
- GC-MS分析白亮独活挥发油成分 高必兴, 邓晶晶, 郑佳, 等 (9)
- 不同产地厚朴中重金属及有害元素检测 卫莹芳, 胡慧玲, 闫捷, 等 (11)

炮制制剂

- 星点设计-效应面法优化加味圣愈汤的水提工艺 杨秀梅, 黄勤挽, 欧小群, 等 (13)
- 正交试验法优选痛风颗粒醇提工艺 陈梓贤, 李建利, 罗悦, 等 (16)
- 不同贮藏条件对苦杏仁小包装饮片性状和含水量的影响 兰志琼, 张丽娟, 刘晓芬, 等 (20)
- 二母散及其加减化裁方的制剂研究概况 卢君蓉, 季宁平, 傅超美, 等 (23)

药理毒理

- “二神丸”中药物炮制前后对脾肾阳虚泄泻大鼠血清中一氧化氮和胃动素、胃泌素的影响
..... 潘新, 胡昌江, 耿媛媛, 等 (26)
- 黄药子配伍甘草对大鼠肝脏CYP1A2、CYP2E1蛋白表达影响的实验研究 华碧春, 刘娇, 黄智锋, 等 (29)
- 大黄酸金属配合物的结构及对人肝癌HepG2细胞增殖的抑制作用 向晖, 潘晓丽, 熊永爱, 等 (32)
- 基于小鼠游泳计算机自动控制系统的肉苁蓉抗疲劳作用研究 龚梦鹃, 谢媛媛, 邹忠杰 (36)
- 葛根提取物对阿尔茨海默病大鼠学习记忆能力的影响 何霞, 季欧, 李晋奇 (39)

临床中药

- 分清肾茶方治疗慢性前列腺炎30例临床报道 王淳, 夏立营, 张建军, 等 (43)
- 浅谈中西药复方制剂存在的问题及建议 文婷婷, 宋民宪 (46)
- 雅连、味连治疗急性感染性腹泻疗效差异性研究——分层区组、随机双盲、平行对照、多中心临床试验报告
..... 曾洁萍, 阎博华, 李继书, 等 (50)
- 长期服用麝香保心丸对冠心病心绞痛的防治效果研究 魏红侠, 王素芹 (54)

药事管理

- 药物临床试验“知情同意书”合同性质的研究 张迪, 宋民宪 (56)

【综述进展】

- 植物空心胶囊的研究进展 刘李梅, 韩丽, 杨明, 等 (60)

【旧籍新刊】

- 药物出产辨(二十三) 陈仁山(原著), 蒋森, 陈思敏, 梁飞(整理) (64)

[期刊基本参数] CN51-1723/R*2010*b*16*64zh*P*¥8.00*20*2014-05

英文审校: 李芸霞

PHARMACY AND CLINICS OF CHINESE MATERIA MEDICA

Bimonthly Started in 2010, Volume 5, Number 5 Sep. 25, 2014

CONTENTS IN BRIEF

- Influence of climate warming on the medicinal plant of secondary metabolism
..... TAN You-li, MA Yun-tong, WEN Jing, et al. (1)
- Discussion and analysis on the relevance of determination term and functions of TCM in Pharmacopoeia of People's Republic of China (2010)..... ZHOU Zong-yuan, WANG Jian, LU Xiao-hua (5)
- GC-MS analysis of volatile oil from Radix Heracleum Candicans
..... GAO Bi-xing, DENG Jing-jing, ZHENG Jia, et al. (9)
- Determination of heavy metals and harmful elements of Houpo from different habitats
..... WEI Ying-fang, HU Hui-ling, YAN Jie, et al. (11)
- Optimization of the water extraction process of Jiawei Shengyu Decoction by central composite design-response surface method YANG Xiu-mei, HUANG Qin-wan, OU Xiao-qun, et al. (13)
- Optimization of alcohol extraction technology of Tongfeng granules by orthogonal test
..... CHEN Zi-xian, LI Jian-li, LUO Yue, et al. (16)
- Study on the influence of storage conditions on the characteristic and moisture content of small package Kuxingren slices
..... LAN Zhi-qiong, ZHANG Li-juan, LIU Xiao-fen, et al. (20)
- The survey on the research of the preparations of Ermu Powder and its modified prescriptions
..... LU Jun-rong, JI Ning-ping, FU Chao-mei, et al. (23)
- The influence of "Ershen Wan" on NO, MTL and GAS in serum of the Spleen-Kidney Yang deficiency rats before and after processing PAN Xin, HU Chang-jiang, GENG Yuan-yuan, et al. (26)
- Experimental study on CYP1A2 and CYP2E1 protein expression in liver of rats by combined administration of Huangyaozi and Gancao HUA Bi-chun, LIU Jiao, HUANG Zhi-feng, et al. (29)
- The study on structure and inhibiting capacity of Rhein metal complex on human live tumor HepG2 cell proliferation
..... XIANG Hui, PAN Xiao-li, XIONG Yong-ai, et al. (32)
- Study on the anti-fatigue function of Roucongong on Yang deficiency model mice
..... GONG Meng-juan, XIE Yuan-yuan, ZOU Zhong-jie (36)
- The pharmacological effect of Puerarin extract on learning and memory ability of rats with Alzheimer disease
..... HE Xia, JI Ou, LI Jin-qi (39)
- 30 cases clinical reports of Fenqing Shencha Fang on chronic prostatitis
..... WANG Chun, XIA Li-ying, ZHANG Jian-jun, et al. (43)
- Discussion and suggestion on the existing problems of the compound preparations of traditional Chinese medicine and Western medicine WEN Ting-ting, SONG Min-xian (46)
- A stratified blocked, mutli-center, randomized double-blind , and parallel controlled trial on the functional difference between *Coptis deltoidea* C.Y. Cheng et Hsiao and *Coptis chinensis* Franch. in curing acute infectious diarrhea
..... ZENG Jie-ping, YAN Bo-hua, LI Ji-shu, et al. (50)
- The treatment effect of long term administration of Shexiang Baoxin Wan on coronary artery disease
..... WEI Hong-xia, WANG Su-qin (54)
- Study on the contract nature of "informed consent" in drug clinical trials
..... ZHANG Di, SONG Min-xian (56)
- The research progress of plant hollow capsules LIU Li-mei, HAN Li, YANG Ming, et al. (60)

岩 杜



中药与临床

Pharmacy and Clinics of Chinese Materia Medica

双月刊 (2010年创刊)
第5卷 第5期 2014年9月出版
(总第27期)

Bimonthly(Started in 2010)
Vol.5, No.5, Sep.2014
(Total Number: 27)

主管单位: 四川省教育厅
主办单位: 成都中医药大学
名誉主编: 王永炎
主 编: 彭 成
编 辑: 中药与临床编辑委员会
出 版: 中药与临床编辑部
(成都下王家拐街19号, 610041)
电 话: 028-86137393
电子信箱: cdzhongyao@163.com
印 刷: 四川省印刷制版中心有限
公 司
发行范围: 国内外公开发行
发 行: 中药与临床编辑部
中国标准连续出版物号
ISSN1674-926X
CN51-1723/R

Director: The Education Department of Sichuan Province
Sponsor: Chengdu University of TCM
Honorary Editor-in-Chief: WANG Yong-yan
Editor-in-Chief: PENG Cheng
Editing: Editorial Board of Pharmacy and Clinics of Chinese Materia Medica
Publishing: Editorial Department of Pharmacy and Clinics of Chinese
Materia Medica (No.19, Wangjiaguai Street, Chengdu, P.R. China, 610041)
Tel:028-86137393
E-mail: cdzhongyao@163.com
Printing: sichuan printing and plate making center co.,LTD
Publication Scope: Public availability at Home and Abroad
Distributor: Editorial Department of Pharmacy and Clinics of Chinese Materia
Medica
Periodical Registration
ISSN1674-926X
CN51-1723/R

每册国内定价: ¥8.00